
 Protokół  z XVII sesji 
Rady Miasta Malborka
 w dniu 29 marca 2012 r.

Sesja odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miasta Malborka i trwała od godz. 11:00 do 14:30.

Ad pkt 1

Otwarcie sesji i stwierdzenie i stwierdzenie prawomocności obrad.

         Sesję otworzył Przewodniczący Rady Arkadiusz Mroczkowski. Na podstawie listy
obecności ( zał. nr 1 ) stwierdził, że na stan 21 radnych obecnych jest 19 radnych (nieobecni
radni: Jacek Markowski – usprawiedliwiony i Aneta  Florczyk - usprawiedliwiona). Sesja jest
prawomocna do podejmowania uchwał.

Przewodniczący  powitał  radnych,  Burmistrza  Andrzeja  Rychłowskiego,  Zastępców
Burmistrza  Jerzego  Skoniecznego  i  Macieja  Ruska,  Dyrektora  Biura  Europosła  Tadeusza
Cymańskiego  -  Adama  Ilarza,  dyrektorów,  kierowników  i  prezesów  firm  komunalnych
Miasta, pracowników Urzędu Miasta, przedstawicieli mediów oraz mieszkańców miasta.  
Następnie przekazał prowadzenie sesji Wiceprzewodniczącemu Rady Tadeuszowi Woźny.

Ad pkt 2
Przyjęcie porządku obrad
Wiceprzewodniczący Tadeusz Woźny oznajmił, iż radni otrzymali następujący porządek sesji:

Porządek obrad radni otrzymali na piśmie:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza.
4. Zapytania i interpelacje radnych.
5. Informacja  o  zaawansowaniu  realizacji  projektów,  w  ramach  których  realizowane  są

inwestycje dofinansowane ze środków pozabudżetowych.
6. Wybory ławników sadów powszechnych:

a) wybór Komisji Skrutacyjnej,
b) przeprowadzenie tajnego głosowania.

7.  Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian  wieloletniej prognozy finansowej – II zmiana 
b) zmian budżetu miasta na 2012 rok – II zmiana 
c) zaciągnięcie  pożyczki  na  2012  r.  na  finansowanie  planowanego  deficytu  budżetu

miasta Malborka 
d) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Malborskiemu na dofinansowanie zakupu

samochodu ratowniczo – gaśniczego i wyposażenia specjalistycznego do powyższego
samochodu 

e) uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Słupecka
II” miasta Malborka 

f) uchwalenia  zmiany miejscowego planu  zagospodarowania  przestrzennego Centrum
Miasta Malborka – terenu położonego pomiędzy ulicami Mickiewicza, Sienkiewicza
(obecnie Kościuszki), Kościuszki i Aleją Rodła 
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g) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego II nitka mostu na rzece Nogat
w Malborku 

h) wyrażenia zgody na sprzedaż na własność w trybie bezprzetargowym zabudowanej
nieruchomości  przy  ul.  Targowej  na  rzecz  Przedsiębiorstwa  Produkcyjno  –
Usługowego „INDEX” Sp. z o.o.   

i) wyrażenia zgody na  nieodpłatne przejęcie do zasobu komunalnego nieruchomości
gruntowej przy ul. Zakopiańskiej  

j) wyrażenia  zgody  na  udzielenie  ulgi  Lidze  Obrony  Kraju  z  tytułu  opłaty  za
użytkowanie wieczyste gruntu 

k) przyjęcia dotacji z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej
w ramach Systemu zielonych inwestycji (GIS – Green Investment Scheme) 

l) przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania
bezdomności zwierząt na terenie miasta Malborka na rok 2013 

m) uchwalenia regulaminu korzystania z kompleksu boisk sportowo-rekreacyjnych „Moje
Boisko” - ORLIK 2012” przy ulicy Kwiatkowskiego      w Malborku.

8. Ogłoszenie wyników wyborów ławników do sadów powszechnych.

 - odczytanie protokółu Komisji Skrutacyjnej

a) podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do sądu Rejonowego w Malborku
na okres kadencji 2012 – 2015.

9.  Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
10. Informacja w sprawie protokołów z XV i XVI sesji Rady Miasta Malborka.
11. Komunikaty i wolne wnioski.
12. Zakończenie sesji.

Poinformował, że powyższy porządek sesji ulega zmianom i tak: 
1) na wniosek Komisji Finansowo – Budżetowej zdejmuje się z porządku dziennego pkt 7 h)
-  projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  na  własność  w  trybie
bezprzetargowym zabudowanej nieruchomości przy ul. Targowej na rzecz Przedsiębiorstwa
Produkcyjno-Usługowego „INDEX” Sp. z o.o.
 Wobec tego zmienia się odpowiednio kolejność podpunktów.

2) w  pkt  7  h)  w  miejsce  wyrazów „wyrażenie  zgody...”  wprowadza  się  wyrazy  o
brzemieniu: „wyrażenia opinii dotyczącej...” , oraz po wyrazach „ul. Zakopiańskiej”
dodaje się „i ul. Świętej Faustyny Kowalskiej”;

3) w pkt 7 m) wprowadza się projekt uchwały w sprawie zmian budżetu miasta na 2012
rok – III zmiana;

4) w pkt 7 n)  wprowadza się projekt uchwały w sprawie udzielenia w 2012 roku pomocy
finansowej  dla  Gminy  Miłoradz  z  przeznaczeniem  na  pokrycie  kosztów  przewozu
niepełnosprawnych mieszkańców Malborka do Środowiskowego Domu Samopomocy
w Kończewicach. 

Wiceprzewodniczący Rady poddał w/w zmiany porządku  kolejno pod głosowanie: wszystkie
zmiany  radni zaaprobowali jednogłośnie (19 głosów za).

Następnie jednomyślnie przyjęto nowy porządek obrad, a jest on następujący:

     1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
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     2. Przyjęcie porządku obrad.
     3. Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza.

4. Zapytania i interpelacje radnych.
5. Informacja o zaawansowaniu realizacji projektów, w ramach których realizowane są

inwestycje dofinansowane ze środków pozabudżetowych.
     6. Wybory ławników sadów powszechnych:

     a) wybór Komisji Skrutacyjnej,
     b) przeprowadzenie tajnego głosowania.
7. Podjęcie uchwał w sprawie

a) zmian  wieloletniej prognozy finansowej – II zmiana; 
b) zmian budżetu miasta na 2012 rok – II zmiana;
c) zaciągnięcie pożyczki na 2012 r. na finansowanie planowanego
     deficytu  budżetu miasta Malborka; 
d)udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Malborskiemu na
   dofinansowanie zakupu samochodu ratowniczo – gaśniczego
    i wyposażeni specjalistycznego do powyższego samochodu; 
e) uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania
    przestrzennego „Słupecka II” miasta Malborka; 
f) uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania
    przestrzennego Centrum Miasta Malborka – terenu położonego
    pomiędzy ulicami Mickiewicza, Sienkiewicza (obecnie Kościuszki),
    Kościuszki i Aleją Rodła;
g) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego II nitka mostu
    na rzece Nogat w Malborku; 
h) wyrażenia opinii dotyczącej  nieodpłatnego przejęcie do zasobu
    komunalnego nieruchomości gruntowej przy ul. Zakopiańskiej              
    i Świętej Faustyny Kowalskiej;
i) wyrażenia zgody na udzielenie ulgi Lidze Obrony Kraju z tytułu opłaty
    za użytkowanie wieczyste gruntu; 
j)  przyjęcia dotacji z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska 
    i Gospodarki Wodnej w ramach Systemu zielonych inwestycji (GIS –
    Green Investment Scheme); 
k) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz
    zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Malborka na rok
    2013;
l) uchwalenia regulaminu korzystania z kompleksu boisk sportowo-  
    rekreacyjnych „Moje Boisko” - ORLIK 2012” przy ulicy
    Kwiatkowskiego w Malborku; 
m) zmian budżetu miasta na 2012 rok – III zmiana;
n) udzielenia w 2012 roku pomocy finansowej dla Gminy Miłoradz
    z przeznaczeniem na pokrycie kosztów przewozu niepełnosprawnych
    mieszkańców Malborka do Środowiskowego Domu Samopomocy
    w Kończewicach.

8. Ogłoszenie wyników wyborów ławników do sądów powszechnych:

 - odczytanie protokółu Komisji Skrutacyjnej,

a) podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do sądu Rejonowego 

    w Malborku na okres kadencji 2012 – 2015.
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9.  Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
10. Informacja w sprawie protokołów z XV i XVI sesji Rady Miasta Malborka.
11. Komunikaty i wolne wnioski.
12. Zakończenie sesji.

Ad pkt 3
Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza radni otrzymali na piśmie (zał. nr  2).
Zapytania radnych do tej informacji:
Radny  Dariusz  Kostrzewa  –  z  jakiego  funduszu  dofinansowany  jest  konkurs  „Czyste
powietrze”? Czego dotyczą zmiany w regulaminie organizacyjnym z dnia 14 marca?

Radny Krzysztof  Grylak – czego dotyczy aneks do umowy ze Stowarzyszeniem „Szpital
Jerozolimski”?  Jakie  są  zasady  funkcjonowania  akwaparku?  Jakich  korzyści  dla  miasta
można się spodziewać z wydzierżawienia nabrzeża Nogatu?

Radny Marek Charzewski – jakie są zmiany w obwodach szkół?

Radna Bożena Piątkowska – kto jest inicjatorem wystawy „Historia malborskiej piłki”? Jest
to cenna inicjatywa. Jaka będzie forma pracy stewardów? Czy będą to wolontariusze? Czy
będą w tym zakresie wykorzystywane osoby bezrobotne?

Zastępca Burmistrza Maciej Rusek odpowiedział: 
– radnemu  Kostrzewie,  że  konkurs  „Czyste  powietrze”  będzie  finansowany  z

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska;
– radnemu  Grylakowi  odnośnie  wydzierżawienia  nabrzeża  Nogatu  –  zwróciła  się

Żegluga Elbląska w sprawie dzierżawy nabrzeża. Chcą prowadzić tam żeglugę białej
floty. Jest to dobra propozycja.  Nabrzeże jest w złym stanie. Przymierzamy się do
aplikowania  o  środki  pozabudżetowe  na  jego  naprawę.  Mamy  nadzieję,  że  będą
oszczędności w programie Pętli Żuławskiej, więc będzie szansa na uzyskanie środków
finansowych.

Zastępca Burmistrza Jerzy Skonieczny odpowiedział na zapytania radnego Charzewskiego.
Spotkanie odbyło się, ale zostało poprzedzone pismami do dyrektorów wszystkich placówek
o zgłoszenie uwag. Newralgicznym punktem jest to, że powstaje Szkoła Podstawowa Nr 3 w
nowej lokalizacji. Dlatego w spotkaniu uczestniczyły dyrektorki SP Nr 3 i SP nr 5. Ustalenia,
które  zostały  podjęte  będą  przedstawione  Radzie  Miasta.  Najważniejszą  zmianą  będzie
włączenie do obwodu SP Nr 3 ulicy Rolniczej. 

Burmistrz  Miasta  Andrzej  Rychłowski  odpowiedział  radnemu  Grylakowi  w  sprawie
akwaparku. Wszystkie tego typu inwestycje, które widzieliśmy pomagają w projektowaniu
naszego  akwaparku.  Korzystamy  również  z  doświadczeń  takiej  inwestycji  w  Mannheim.
Nasze przemyślenia przekazujemy projektantom, by uniknąć błędów. 
Odnośnie  wystawy  –  jej  inicjatorem  jest  wicedyrektor  Muzeum  Zamkowego  prof.
Hochleitner.  Muzeum Zamkowe w Malborku przygotowuje piłkarski akcent na Euro 2012 -
wystawę o historii malborskiego futbolu, drużynach, które istniały w mieście, i piłkarzach,
którzy odnieśli duże sukcesy. Otwarcie wystawy planowane jest jeszcze przed mistrzostwami
Europy  -  na  drugą  połowę  maja.  Patronat  nad  wystawą  objęli  Burmistrz  i  Starosta.  W
organizacji  pomaga  Zrzeszenie  Kaszubsko-Pomorskie  i  oczywiście  działacze  Pomezanii.
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Generalnie ekspozycja ma dotyczyć piłki nożnej po wojnie, ale też z odniesieniami do czasów
przedwojennych. Mają być także uwypuklone postaci, które w Malborku uczyły się grać w
piłkę, a potem osiągnęły sukcesy w najwyższych ligach. Uważam, że pomysł jest na czasie i
spotkał się z dużym uznaniem społeczeństwa Malborka.

Przy organizowaniu imprez korzystamy z ochrony i czasami dziwnie to wygląda, że
pod  sceną  stoi  kilku,  czy  kilkunastu  uzbrojonych  po  zęby  ochroniarzy.  W  państwach
zachodnich odbywa się to inaczej. Ochroną zajmują się stewardy, którzy są nieodłącznym
elementem  imprezy  masowej.  Ich  ilość  musi  być  zapewniona  odpowiednio  do  ilości
uczestników  imprezy.  Zwróciliśmy  się  do  firmy  ochroniarskiej  A-D,  żeby  nieodpłatnie
przeszkoliła odpowiednią ilość stewardów. Będą również rozmowy z Komendantem Policji,
który zainteresował się tym pomysłem. W Malborku jest wiele imprez, które trzeba ochraniać,
w tym mecze piłkarskie,  które  odbywają  się  na  naszym stadionie.  Staramy się  zapewnić
bezpieczeństwo  na  tych  imprezach.  Wynajmowanie  ochroniarzy  dużo  kosztuje,  dlatego
pomysł o stewardach wydaje się dobry. Oczekujemy na zgłoszenia chętnych do przeszkolenia.

Sekretarz  Miasta  Piotr  Szwedowski  odpowiedział  radnemu  Kostrzewie,  że  zmiany  w
regulaminie  organizacyjnym  Urzędu  Miasta  dotyczą  stworzenia  etatów.   Otrzymaliśmy
dofinansowanie  w  ramach  programu  „Kapitał  Ludzki”  ,  więc  został  utworzony  etat  w
Wydziale Inżynierii, Zamówień Publicznych i Pozyskiwania Środków Pozabudżetowych.
Utworzone zostały również dwa etaty w Straży Miejskiej, które będą współfinansowane przez
Rejonowy Urząd Pracy w ramach prac interwencyjnych.

Ad pkt 4
Zapytania i interpelacje radnych.
Radny Zenon Kowiel – na wniosek mieszkańców zapytuje:

1) czy i kiedy odpowiednie służby zajmą się naprawą fatalnego stanu ulic: gen.Andersa i
Okopowej?

2) Kiedy  nastąpi  naprawa  lub  przebudowa  chodników na  odcinku  od  dawnego  baru
„Ramzes”  do  firmy  „Leier”,  szczególnie  wzdłuż  dawnej  „Agromy”  i  Mleczarni?
Chodniki i ich obrzeża są uszkodzone po zimie. 

Radny  Krzysztof  Grylak  –  stwierdził,  że  nie  uzyskał  odpowiedzi  na  trzy  zapytania  z
ubiegłej sesji, a mianowicie: Jakie są plany w związku z nieruchomością po „Agromie” na
Piaskach? W jakich  komisjach,  które  powołuje  Burmistrz  pracują  radni,  ile  osób liczą  te
komisje i jaki jest ich budżet (dane za 2010 i 2011 rok)? Co przeszkadza, by zrealizować ust 4
§ 90 a dotyczy on dostępności dokumentów w sieci informatycznej.
W  bieżącej  interpelacji  zwrócił  się  o  wykaz  wszystkich  negatywnych  decyzji  SKO  w
Gdańsku, które wpłynęły do tut. Urzędu w 2010 roku.

Radny Marek Charzewski – zapytał:
1) Kiedy nastąpi poprawa nawierzchni ul. Rolniczej? Mieszkańcy interweniowali u mnie

w tej sprawie.   
2) Czy  jest  szansa  na  postawienie  wiat  na  przystankach  autobusowych  na  Osiedlu

Południe,  szczególnie chodzi  o przystanek przy skrzyżowaniu ul.  de Gaulle'a  z ul.
Kotarbińskiego?  Z  takimi  zapytaniami  zwracają  się  mieszkańcy  tej  dzielnicy,
zwłaszcza starsze osoby.

3) Nastąpiło  rozstrzygnięcie  konkursu  na  dofinansowanie  zadań  z  zakresu  kultury
fizycznej, niestety nie wszystkie kluby czy stowarzyszenia otrzymały dofinansowanie.
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Natomiast część z tych pieniędzy przyznano Parafiom. Jak to jest, iż pomimo, że ich
wnioski otrzymały pozytywną opinię nie otrzymały pieniędzy, a pieniądze przyznano
jednostkom nie mającym kultury fizycznej w swych zadaniach statutowych?

Radna Bożena Piątkowska:
1) Kto nabył budynek mieszkalny (po Kędziorze)? Czy w umowie był zawarty termin

rozpoczęcia inwestycji? Kiedy to nastąpi? A jeśli są opóźnienia to dlaczego?
2) Apel do Straży Miejskiej, by zwróciła uwagę w dni targowe jaki bałagan zostawiają

handlujący na targowisku. Śmieci fruwają po okolicznych ulicach.

Ad pkt 5
Informację  o  zaawansowaniu  realizacji  projektów,  w  ramach  których  realizowane  są
inwestycje dofinansowane ze środków pozabudżetowych radni otrzymali na piśmie(zał.nr 3 ).

Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy radni mają uwagi lub wnioski do tej informacji?
Radny  Stanisław  Berliński  –  w  informacji  brakuje  podsumowania  wszystkich  projektów,
chociaż wartość każdego z tych 21 została podana. Dokonałem podsumowania i tak: wartość
twardych projektów, w których jesteśmy liderem wynosi 25 108 847 zł; na projekty miękkie
jako liderzy otrzymaliśmy 3 668 872 zł. Razem pozyskaliśmy 28 777 719 zł. Oprócz tego
partnerowaliśmy w projektach twardych o wartości 18 412 302 zł i w projektach miękkich 1
153 760 zł. Razem z partnerami pozyskaliśmy 19 566 062 zł. Więc w 18 projektach razem z
partnerami pozyskaliśmy 48 343 781 zł. Do tego dochodzą trzy projekty przed podpisaniem
umowy, w których jesteśmy liderami na sunę 4 836 656 zł. Łącznie jest to już ponad 50 mln
zł. Daje to obraz tego, co przez 2 lata miasto pozyskało. Jako członek Komisji Rewizyjnej
uczestniczyłem w kontroli przeprowadzanej w Malbork Welkome Center i dowiedziałem się,
że w tej placówce w ostatnim roku pozyskano 250.000 zł. Dziękuję pracownikom Urzędu za
przygotowywanie projektów. Widać efekty, bo suma jest coraz większa. W poprzednich latach
nie  były  to  wielkie  sumy.  Chciałbym  również  podziękować  pani  dyrektor  Magdalenie
Marszałkowskiej, nie tylko za te pozyskane środki, ale i za dodatkowe 250.000 zł, o których
dowiedzieliśmy się we wtorek. Pani dyrektor uczestniczyła w spotkaniu sponsorów telewizji
TVN,  ponieważ  wygrała  konkurs.  Nagrodą  za  I  miejsce  był  czek  na  sumę  250.000  zł  z
przeznaczeniem  na  promocję  miasta  w  TVN.  A więc  do  puli  pozyskanych  pieniędzy  z
projektów trzeba dodać te pół miliona z MWC. Pogratulował wszystkim, którzy się do tego
przyczynili i  życzył dalszych sukcesów w pozyskiwaniu środków.

Ad pkt 6
Wybory ławników sądów powszechnych:

a) Wybór Komisji Skrutacyjnej.
Wiceprzewodniczący Rady poinformował,  iż  są  to  wybory uzupełniające,  ponieważ w
październiku 2011 roku nie zgłosiła się odpowiednia ilość kandydatów. W związku z tym
sędzia Sądu Wojewódzkiego zwrócił się o przeprowadzenie ponownej rekrutacji i wyboru
dodatkowej  liczby  ławników   Zaproponował  do  Komisji  Skrutacyjnej  następujących
radnych:  Joannę Iglińską, Teresę Zdanowicz i Krzysztofa Grylaka. Radni wyrazili zgodę
na kandydowanie do Komisji.
Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy są inne kandydatury. Nie zgłoszono. Wobec tego
poddał  pod  głosowanie  skład  Komisji  Skrutacyjnej  –  za  18,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymał się 1.
Następnie  Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  zwrócił  się  do  gości  o  opuszczenie  sali
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obrad w celu przeprowadzenia tajnego glosowania w sprawie wyboru ławników do Sądu
Rejonowego w Malborku.

b) Przeprowadzenie tajnego głosowania.
Przewodniczący Zespołu Opiniującego kandydatów na ławników sądów powszechnych
Leszek Witkiewicz poinformował, że zespół odbył posiedzenie, na którym szczegółowo
przeanalizował dokumenty złożone przez kandydatów na ławników oraz zapoznał się z
opinią o kandydatach nadesłaną przez Komendanta Wojewódzkiego Policji w Gdańsku i
Straż Miejską w Malborku.
Do Sądu Rejonowego w Malborku dokumenty złożyło 18 osób, z tego komisja z przyczyn
formalnych odrzuciła 2 osoby. Liczba mandatów do obsadzenia – 20.
Do  Sądu  Rejonowego  w Malborku  do  orzekania  w  sprawach  z  zakresu  prawa pracy
dokumenty złożyło 12 osób, z tego komisja z przyczyn formalnych odrzuciła 1 osobę.
Liczba mandatów do obsadzenia – 15.
Komisja Skrutacyjna przystąpiła do wyboru ławników poprzez przeprowadzenie tajnego
głosowania.

Po przeprowadzeniu głosowania, wszyscy goście powrócili na salę obrad.
Wiceprzewodniczący Rady wznowił obrady.

Ad pkt 7
Podjęcie uchwał:
a) Projekt uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej – II zmianę uzasadniła
Skarbnik Miasta Małgorzata Pilarska – Downar następująco:
Przedłożony  projekt  uchwały  zakłada  zmiany  w  zał.  nr  1  a  więc  dane  liczbowe.
Najważniejszą zmianą, której konsekwencje odczujemy, nie tylko w tym roku ale i w latach
następnych, jest zaciągnięcie pożyczki w kwocie 1 230 242 zł na dofinansowanie zadania
termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej nr 9 w Malborku. 
Opinie  Komisji  Finansowo  –  Budżetowej,  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego  i  Promocji
Miasta,  Komisji  Gospodarki  Komunalnej  Mieszkaniowej  i  Komunikacji,  Komisji  ds.
Społecznych i  Komisji Oświaty Kultury i Sportu są pozytywne. 

Radny K.Grylak – ubolewa nad tym, że ta inwestycja finansowana jest z kredytu. Świadczy to
o złej kondycji finansowej miasta. 

Wiceburmistrz Maciej Rusek ad vocem – stwierdził, że to nie jest tak jak radny myśli. To, że
bierzemy kredyt na termomodernizacje budynku szkoły nie ma żadnego związku z sytuacją
finansową miasta. Bierzemy kredyt, ponieważ dostajemy dotację w kwocie ponad 600 000 zł
i taki jest montaż finansowy tego programu. 
 Innych uwag nie było.

W wyniku głosowania Rada Miasta jednomyślnie (18 głosów za - radnej J.Iglińskiej nie było
na sali obrad w momencie glosowania) podjęła Uchwałę nr XVII/184/12 w sprawie zmian
wieloletniej prognozy finansowej – II zmiana ( zał. nr 4 ).

Ad pkt 7 b
Projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  budżetu  miasta  na  2012  rok  –  II  zmianę  uzasadniła
Skarbnik  Miasta  Małgorzata  Pilarska  –  Downar,  która  powiedziała,  że  konsekwencją
uchwalenia  zmiany  wieloletniej  prognozy  finansowej  w  treści  uchwały  budżetowej

7



wprowadzono limit zobowiązań planowanych do zaciągnięcia w roku 2012, tj. pożyczek w
kwocie 1 230 242 zł. Wprowadzono zmiany zgodnie z załącznikiem nr 1, tj. dotację z tytułu
realizacji zadania termomodernizacji budynku SP Nr 9 – 615.121 zł. Poza tym projekt zakłada
wprowadzenie  zmian  zgodnie  z  załącznikiem  nr  2  i  tu  największa  kwota  dotyczy
termomodernizacji  SP Nr  9.  Łączny koszt  zadania  wynosi  2  050  404  zł,  w tym jak  już
powiedziano: dotacja 615 121 zł i pożyczka 1 230 242 zł oraz wkład własny  205 041 zł.
Konsekwencją  wprowadzenia  limitu  pożyczek  jest  zmiana  załącznika  nr  3  dot.  zmiany
przychodów. Zał. nr 4 uaktualniono w kwestii dochodów i wydatków zakładów budżetowych
i dochodów własnych jednostek w 2012 roku. Budżet miasta po zmianach wynosi: dochody
budżetowe – 99 787 120 zł; wydatki budżetowe – 107 307 981 zł; przychody – 12 706 762 zł;
rozchody – 5 185 901 zł.
Opinie Komisji Finansowo – Budżetowej oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji
Miasta są pozytywne. 
Projekt opiniowała również Komisja Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej  i Komunikacji
– jej  przewodniczący S.Berliński powiedział,  że komisja zajęła się głównie działem 600 i
projekt  uchwały  zaopiniowała  jednogłośnie  pozytywnie.  Projekt  dot.  zabezpieczenia
wydatków  w  kwocie  500  000  zł.  Kwota  ta  stanowi  straty  Spółki  MZK  z  tytułu  ulg  z
poprzednich lat. Uzupełnienie tej straty pozwoli na zakup 2 autobusów niskopodłogowych.
Tabor autobusowy jest 12- letni i bardzo paliwożerny np. autobusy „Scania” zużywają 41
litrów na 100 km.  
Komisji ds. Społecznych i  Komisji Oświaty Kultury i Sportu  wyraziły również pozytywną
opinię odnośnie zmian budżetowych.
Uwag nie zgłoszono.
 
W wyniku  głosowania  Rada  Miasta  jednogłośnie  (19  głosów  za  )  podjęła  Uchwałę  nr
XVII/185/12 w sprawie zmian budżetu miasta na 2012 rok – II zmiana ( zał. nr  5).

Ad pkt 7 c
Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcie pożyczki na 2012 r. na finansowanie planowanego
deficytu budżetu miasta Malborka uzasadniła Skarbnik Miasta Małgorzata Pilarska – Downar,
która  powiedziała,  że  ten  projekt  uchwały  jest  konsekwencją  podjęcia  dwu  poprzednich
uchwał.
Komisje: 

– Finansowo – Budżetowa,
– Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta, 
– Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej i Komunikacji, 
– do Spraw Społecznych,  
– Oświaty Kultury i Sportu 

wyraziły pozytywne opinie odnośnie omawianego projektu uchwały..
 Uwag ani wniosków radni nie mieli. 

W  wyniku  głosowania  Rada  Miasta  jednogłośnie  (19  głosów  za)  podjęła  Uchwałę  nr
XVII/186/12 w sprawie zaciągnięcie pożyczki na 2012 r. na finansowanie planowanego
deficytu budżetu miasta Malborka ( zał. nr 6).

Ad pkt 7 d
Projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Malborskiemu  na
dofinansowanie zakupu samochodu ratowniczo – gaśniczego i wyposażenia specjalistycznego
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do  powyższego  samochodu  uzasadniła Skarbnik  Miasta  Małgorzata  Pilarska  –  Downar
następująco: w podjętej uchwale w sprawie II zmiany budżetu,  po stronie wydatków ujęte są
środki na pomoc finansową dla Starostwa Powiatowego, jednak przepisy prawa wymagają
odrębnej uchwały, która szczegółowo określa, na co ta pomoc będzie przeznaczona.
Opinia Komisji Finansowo – Budżetowej – Przewodniczący Komisji Józef Barnaś dodał, że,
Gmina  Miejska  Malbork  pomaga  w  zakupie  specjalistycznego  samochodu  ratowniczo-
gaśniczego dla Powiatowej Komendy Straży Pożarnej. Koszt tego samochodu wynosi 600
000 zł,  a więc nasz udział 15 000 zł nie jest duży. Trzeba dodać, że inne gminy powiatu
malborskiego  jak  i  Starostwo  współfinansują  ten  zakup.   W  związku  z  tym  Komisja
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
Komisja Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta oraz Komisja ds. Społecznych również
wyraziły pozytywną opinię. 
Uwag ani wniosków nie zgłoszono. 

W  wyniku  głosowania  Rada  Miasta  jednomyślnie  (19  głosów  za)  podjęła  Uchwałę  nr
XVII/187/12  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Malborskiemu  na
dofinansowanie  zakupu  samochodu  ratowniczo  –  gaśniczego  i  wyposażenia
specjalistycznego do powyższego samochodu ( zał. nr 7).

Ad pkt 7 e
Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego  „Słupecka  II”  miasta  Malborka  uzasadnił    Rafał  Musiałek  autor  planu,
przedstawiciel firmy BUDPLAN – projektanta planu, który powiedział:
Uchwałę  o  przystąpieniu  do  sporządzenia  planu  Słupecka  II  -  Rada  Miasta  podjęła  13
października 2010 roku. Zmiana dot. terenów przeznaczonych pod zabudowę jednorodzinną.
Parametry  działek  stanowiły  o  braku  zainteresowania  ich  zakupem  (zbyt  duże),  dlatego
należało  zmniejszyć  ich  parametry  (powierzchnię).  W  kwietniu  2011  roku  Burmistrz
zawiadomił poprzez publikację o rozpoczęciu procedury uchwalenia planu zagospodarowania
przestrzennego  Słupecka  II.  Wpłynęły  wnioski  od  instytucji,  które  zostały  uwzględnione.
Osoby prywatne nie składały żadnych wniosków. We wrześniu 2011 roku projekt planu trafił
do  Miejskiej  Komisji  Urbanistycznej.  Komisja  wyraziła  opinię  z  uwagami,  które  zostały
uwzględnione.  Kolejnym etapem było  wyłożenie  planu do publicznego  wglądu.  Miało  to
miejsce w okresie od 12 stycznia do 02 lutego 2012 r. Odbyła się dyskusja publiczna. Do
projektu nie było żadnej uwagi, a zatem został przedłożony Wysokiej Radzie do uchwalenia.

Inspektor R.Gąsowski wniósł w imieniu Burmistrza autopoprawkę w § 22 cyfrę „14” dni
zastąpić „30” dni, chodzi o termin wejścia planu w życie po jego ogłoszeniu. Za poprawką
głosowało 19 radnych.

Opinię  Komisji  Gospodarki  Komunalnej  Mieszkaniowej  i  Komunikacji  przedstawił  jej
przewodniczący  S.Berliński.  Komisja  w  oparciu  o  pozytywną  opinię  Miejskiej  Komisji
Urbanistycznej  biorąc pod uwagę brak uwag do planu gdy był  wyłożony do publicznego
wglądu   –  zaopiniowała  projekt  uchwały  pozytywnie.  Plan  porządkuje  tereny  istniejącej
zabudowy i tworzy ramy prawne dla harmonijnego zagospodarowania przestrzennego obszaru
planu  i  zasad  zrównoważonego  rozwoju  a  także  ogranicza  konflikty  pomiędzy  rożnymi
formami działalności gospodarczej.
Opinia  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego  i  Promocji  Miasta  jest  pozytywna. Uwag  do
projektu radni nie mieli. 
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W  wyniku  głosowania  Rada  Miasta  jednogłośnie  (19  głosów  za)  podjęła  Uchwałę  nr
XVII/188  /12  w  sprawie   uchwalenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego „Słupecka II” miasta Malborka (uchwała stanowi zał. nr   8 ).

Ad pkt 7 f
Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego  Centrum  Miasta  Malborka  –  terenu  położonego  pomiędzy  ulicami
Mickiewicza,  Sienkiewicza  (obecnie  Kościuszki),  Kościuszki  i  Aleją  Rodła  przedstawił
uzasadnił  Rafał Musiałek autor planu, przedstawiciel firmy BUDPLAN następująco: uchwała
o przystąpieniu do sporządzenia planu Centrum została podjęta 13.10.2010. W uchwale Rada
Miasta ujęła parametry, które mają ulec zmianie, a mianowicie: liczba miejsc postojowych,
linia zabudowy, przejście bramowe, geometria dachu                       i  powierzchnia
biologicznie czynna. Zgodnie z procedurą nastąpiło ogłoszenie o przystąpieniu do zmiany
planu.  Następnie  projekt  planu  zaopiniowała  Miejska  Komisja  Urbanistyczna z  uwagami,
które  zostały  naniesione.  Kolejny  etap  to  uzgodnienia  z  właściwymi  instytucjami,  który
przebiegł pomyślnie. Od 12 stycznia do 2 lutego 2012 r. plan był wyłożony do publicznego
wglądu. Dyskusja publiczna odbyła się 25 stycznia 2012 r. Do planu złożono 4 uwagi, których
sposób  rozpatrzenia  stanowi  załącznik  do  planu.  Zgodnie  z  procedurą  planowania
przestrzennego plan trafił pod obrady Rady.

Inspektor R.Gąsowski w imieniu Burmistrza wniósł poprawkę do projektu uchwały tj. w § 14
cyfrę „14” dni zastąpić „30” dni, chodzi o termin wejścia planu w życie po jego ogłoszeniu.

Wiceprzewodniczący  poddał  poprawkę  pod  głosowanie  –  Rada  Miasta  18  głosami  za,
przeciwnych nie było, przy 1 głosie wstrzymującym się – poprawkę przyjęła.

Powyższy projekt pozytywnie zaopiniowały komisje: Rozwoju Gospodarczego    i Promocji
Miasta oraz Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji.

Radna  T.Zdanowicz  –  zwróciła  uwagę,  że  w  uzasadnieniu  jest  błąd,  gdyż  jest  mowa  o
dzielnicy Wielbark, a plan dotyczy dzielnicy Centrum Malborka.

Inspektor R.Gasowski wyjaśnił, że ta pomyłka została już poprawiona, widocznie radna nie
otrzymała nowej wersji projektu uchwały.

Radny K.Grylak – czy prawdą jest,  że inwestor obwarowuje regulacje zobowiązań wobec
Gminy (kary za opóźnienie inwestycji) przyjęciem niniejszej uchwały?

Radny J.T.Wilk – oświadczam, że  będę glosował przeciwko tej  uchwale,  bo to  j  jest  już
trzecia wersja tego planu. Jest przecież jakaś strategia w mieście a  Wysoka Rada jest zbyt
spolegliwa  względem  inwestora.  Zmiana  planu  to  są  koszty.  Jesteśmy  zobowiązani  do
dbałości  o  interes  miasta  i  mieszkańców.  Wiele  osób  mieszkających  w  pobliżu  jest
niezadowolonych ze zmiany planu. 

Radny M.Charzewski  –  jak  zrozumiałem,  że  zmiana  planu została  dokonana  na  wniosek
inwestora. Kiedy inwestor złożył wniosek w tej sprawie?
Burmistrz  Miasta  –  obecnie  nie  jestem w stanie  podać  daty,  ale  wniosek  wpłynął  przed
wszczęciem procedury o zmianie planu.
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Rozumiem zaspokajanie potrzeb mieszkańców naszego miasta trochę inaczej jak np. radny
Wilk. Trzeba dostosowywać się do sytuacji. Nie zgadzam się z tym, że działamy na korzyść
inwestora. Działamy na korzyść Miasta Malborka i musimy dopasowywać się do bieżących
sytuacji, musimy być elastyczni. Łatwo byłoby powiedzieć nie i zahamować rozwój centrum
miasta na następne 20 lat. Chyba nie o to chodzi. Trzeba zakończyć inwestycje i pobierać z
tego tytułu podatki, które służą zaspokajaniu potrzeb naszych  mieszkańców. 
Panie radny Grylak, nie było takiego warunku, o którym pan mówił. Proszę, by nie robić złej
atmosfery, nie słuchać plotek, bo atmosfera jest dobra. Wspólne działania mają zmierzać ku
temu,  by  była  dobra  współpraca  z  inwestorami,  którzy  są  również  podmiotami
gospodarczymi.

Radny M.Charzewski – z mojej informacji wynika, że wniosek inwestora wpłynął pięć dni
przed terminem sesji. Mówiąc, iż zmiana planu jest  niekorzystna dla mieszkańców mam na
myśli  zmniejszenie  ilości  miejsc  parkingowych,  zmniejszenie  powierzchni  biologicznie
czynnej z przesunięciem linii zabudowy. Czy wiadomo, kiedy ta inwestycja się rozpocznie?

Burmistrz  –  w  moim  odczuciu  te  zmiany  będą  korzystne,  bo  w  końcu  teren  będzie
uporządkowany.  W  umowie  z  inwestorem  są  zapisy,  że  spółka  wykona  na  swój  koszt
infrastrukturę dziedzińców wewnętrznych. Nie zgadzam się z twierdzeniem, że zmiany będą
na niekorzyść mieszkańców. Termin rozpoczęcia określa się na wiosnę 2012 roku - wylanie
ław fundamentowych i do następnego roku inwestycja powinna zostać zakończona.
Więcej chętnych do dyskusji nie było.  

W wyniku głosowania Rada Miasta podjęła Uchwałę nr XVII/  /12 w sprawie  uchwalenia
zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  Centrum  Miasta
Malborka – terenu położonego pomiędzy ulicami Mickiewicza,  Sienkiewicza (obecnie
Kościuszki), Kościuszki i Aleją Rodła ( zał. nr 9 ).

Ad pkt 7 g
Projekt  uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego II  nitka
mostu na rzece Nogat w Malborku zreferował  Krzysztof Hoffmann przedstawiciel ATELIER
– HOFFMANN, który powiedział: plan miejscowy II Nitka Mostu jest efektem podjętej przez
Radę  Miasta  uchwały  o  opracowaniu  takiego  planu.  Granicą  planu  jest  od  wschodu  –
skrzyżowanie z ul.17-go Marca i Alei Rodła oraz po obrysie budynku Starostwa Powiatowego
w Malborku;  od południa -  południowa granica Placu Wolności  oraz południowa granica
Placu Słowiańskiego; od zachodu -  granice administracyjne miasta Malborka oraz granice
terenu  oznaczonego  symbolem  031-31  MPZP Centrum  Miasta  Malborka;  od  północy  -
północna krawędź pasa  drogowego Alei  Wojska  Polskiego.  Głównym celem opracowania
tego planu jest umożliwienie procedury pozwolenia na budowę II nitki mostu przez Krajową
Dyrekcję Dróg  i Autostrad dla ulepszenia komunikacji przez miasto a dodatkowo odciążenie
istniejącego  mostu,  który  jest  w  nie  najlepszym  stanie.  Jest  to  inwestycja  niezwykle
potrzebna.  Plan  przeszedł  całą  procedurę.  We  wrześniu  plan  pozytywnie  zaopiniowała
Miejska  Komisja  Urbanistyczno-Architektoniczna  z  drobnymi  uwagami,  które  zostały
przyjęte. Znaczna część planu jest pod ochroną konserwatorską. Cały plan jest objęty ochroną
archeologiczną. Obiektami wpisanymi do rejestru zabytków jest wieża ciśnień  i południowy
odcinek  murów miejskich  wraz  z  basztą.  Dodatkowo chronionym obiektem jest  budynek
Urzędu Miasta i prokuratury. W planie oznaczono elementy związane  z ochroną ekologiczną,
czyli koryto rzeki Nogat. Plan uzyskał wszystkie pozytywne opinie i uzgodnienia. W czasie
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wyłożenia  planu uwagi  nie  wpłynęły.  Prognoza ekonomiczna do planu wskazuje,  iż  poza
opracowaniem planu  i  ewentualną modernizacją dróg miasto nie będzie ponosić żadnych
kosztów.

Inspektor R.Gąsowski wniósł w imieniu Burmistrza poprawki do treści planu tj. w podstawie
prawnej wyrazy „nie zostały naruszone ustalenia” zastąpić „plan jest zgodny z ustaleniami” -
za poprawkę głosowało 18 radnych (jednogłośnie).

Projekt planu zaopiniowała Komisja Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej  i Komunikacji
– jednogłośnie pozytywnie. Przewodniczący komisji S.Berliński uzasadnił tę opinię: Komisja
wzięła pod uwagę pozytywną opinię Komisji Urbanistyczno-Architektonicznej i brak uwag
do tego planu.
Również pozytywną opinię o projekcie uchwały wyraziła Komisja Rozwoju Gospodarczego i
Promocji Miasta, 

Głoś  zabrał  Burmistrz,  który  powiedział,  że  działania  związane  z  mostem  są  bardzo
intensywne.  Plan  jest  jednym  z  elementów  tych  działań.  Dwa  tygodnie  temu  byłem  w
Warszawie u Ministra Nowaka w sprawie mostu. Rozmawiałem, argumentowałem, że jest to
most  tranzytowy na drodze 22,  jeden z ważniejszych mostów w tej  części  województwa.
Generalna Dyrekcja Dróg i  Mostów prowadzi  na bieżąco działania monitorujące.  Nie ma
zagrożenia wprost ale oczywiście prace konserwacyjno-remontowe co jakiś czas muszą być
wykonywane.  Coraz  bardziej  realny wydaje  się  scenariusz  obwodnicy malborskiej.  Prace
projektowe  są  prowadzone,  a  wiadomo,  że   zostały  przerwane  prace  obwodnic  w  wielu
miastach. Polityka jest taka, że trzeba dokończyć drogi i autostrady rozpoczęte. Obwodnica
Malborka  także  była  zagrożona,  ale  na  dzisiaj  jest  zapewnienie,  że  prace  projektowe są
kontynuowane, chociaż wiążą się z dużymi nakładami, m.in. chodzi o wykup gruntów (ok. 90
mln zł).
Wracając do mostu jest on tak ważny dla tego rejonu, dla autostrady, iż mam nadzieję, że
znajdą się środki na jego realizację. 

Pytań do projektu uchwały nie było.

Wiceprzewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania Rada
Miasta podjęła Uchwałę nr XVII/190/12 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego II nitka mostu na rzece Nogat w Malborku  ( zał. nr 10 ).

Ad pkt 7 h
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej  nieodpłatnego przejęcie do zasobu
komunalnego nieruchomości gruntowej przy ul. Zakopiańskiej  i Świętej Faustyny Kowalskiej
uzasadnił  Inspektor  Wydziału  Rozwoju  i  Gospodarki  Przestrzennej  Ryszard  Gąsowski:
uchwała ma na celu umożliwienie realizacji ścieżki rowerowej do nowo budowanej szkoły.
Chodzi     o  właściwą  komunikację  w  tej  części  miasta.  Agencja  Nieruchomości  Rolnej
przekaże ten teren, ale musi mieć stanowisko Rady Miasta wyrażone w formie uchwały, że
Miasto chce przyjąć teren w zasób komunalny.

Komisja  Gospodarki  Komunalnej  Mieszkaniowej  i  Komunikacji  oraz  Komisja  Rozwoju
Gospodarczego  i  Promocji  Miasta  wyraziły  pozytywną  opinię  o  tym  projekcie  uchwały
(jednomyślnie).   
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Uwag ani wniosków radni nie zgłosili. 

W wyniku głosowania Rada Miasta podjęła Uchwałę nr XVII/191/12  w sprawie wyrażenia
opinii  dotyczącej  nieodpłatnego  przejęcie  do  zasobu  komunalnego  nieruchomości
gruntowej przy ul. Zakopiańskiej  i Świętej Faustyny Kowalskiej ( zał. nr 11).

Ad pkt 7 i
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie ulgi Lidze Obrony Kraju z tytułu
opłaty za użytkowanie wieczyste gruntu uzasadnił Inspektor Wydziały Rozwoju i Gospodarki
Przestrzennej Ryszard Gąsowski następująco: 
Liga Obrony Kraju jest użytkownikiem wieczystym nieruchomości przy ul. Chodkiewicza i
za rok 2012 ma opłatę roczną w kwocie  70 933,76 zł. Wystąpiła do Burmistrza o rozłożenie
zaległości  na  raty.  Jest  to  zobowiązanie  przekraczające  50.000  zł,  więc  Burmistrz  może
przychylić  się  do  wniosku  po  uzyskaniu  pozytywnej  opinii  Rady  Miasta.  Burmistrz
zaproponował rozłożenie należności na trzy raty (jak w projekcie uchwały).
Projekt zaopiniowały komisje: Finansowo – Budżetowa,  Komisji Gospodarki Komunalnej
Mieszkaniowej  i  Komunikacji  oraz  Komisja  Rozwoju  Gospodarczego  i  Promocji  Miasta.
Opinia tych komisji  jest pozytywna. 
Uwag  do projektu nie było.

W wyniku  głosowania  Rada  Miasta  jednogłośnie  (18  głosami  za  –  posiedzenie  opuścił
Przewodniczący  Rady  A.Mroczkowski)  podjęła  Uchwałę  nr  XVII/192/12  w  sprawie
wyrażenia zgody na udzielenie ulgi Lidze Obrony Kraju z tytułu opłaty za użytkowanie
wieczyste gruntu ( zał. nr 12 ).

Ad pkt 7 j
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia dotacji z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i
Gospodarki  Wodnej  w  ramach  Systemu  zielonych  inwestycji  (GIS  –  Green  Investment
Scheme)  –  uzasadnił  Zastępca  Burmistrza  Maciej Rusek  –  właściwie  ta  uchwała  była
omówiona  przy  uchwalaniu  zmian  budżetowych,  kiedy  Wysoka  Rada  zdecydowała  o
przyjęciu  pożyczki  i  uwzględnieniu  jej  w  programie  termomodernizacji.  Obecnie  proszę
Wysoką Radę o przyjęcie dotacji.

Projekt  uchwały  pozytywnie  zaopiniowały  następujące  komisje:  Komisja  Finansowo  –
Budżetowa,  Komisja  Rozwoju  Gospodarczego  i  Promocji  Miasta,  Komisja  Gospodarki
Komunalnej Mieszkaniowej i Komunikacji. 
Uwag do projektu nie było.

W wyniku głosowania Rada Miasta podjęła Uchwałę nr XVII/193/12 w sprawie przyjęcia
dotacji z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w ramach
Systemu zielonych inwestycji - GIS – Green Investment Scheme ( zał. nr 13 ).

Ad pkt 7 k
Projekt uchwały w sprawie  przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz
zapobiegania  bezdomności  zwierząt  na  terenie  miasta  Malborka  na  rok  2013  uzasadniła
naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  i Ochrony Środowiska Barbara Kozicka, która
powiedziała  m.in.:  zmiana  ustawy  o  ochronie  zwierząt  narzuciła  gminom  obowiązek
corocznego uchwalania takiego programu w terminie do końca marca.  Regulamin będący
załącznikiem do tej uchwały był zaopiniowany przez Powiatowego Lekarza Weterynarii jak

13



również  uzyskał  pozytywną  opinię  organizacji  społecznej  działającej  na  terenie  naszego
miasta. Przedstawiliśmy Państwu Radnym wyniki konsultacji społecznych, które odbyły się
zgodnie z obowiązującym zarządzeniem Burmistrza. Wpłynęły wnioski Stowarzyszenia, które
zostały uwzględnione.
 
Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowała Komisji Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej i
Komunikacji.  Jej  przewodniczący  S.Berliński  uzasadnił,  że  Gmina  zmierzając  do
zapobiegania bezdomności zwierząt podejmuje działania w celu zmniejszenia ich populacji i
niedopuszczania  do  nadmiernego  ich  rozmnażania.  Gmina  w  ramach  programu  bierze  w
opiekę beztrosko porzucane zwierzęta, co ograniczy ich bezdomność.

Przewodniczący  Komisji  ds.  Społecznych  Leszek  Witkiewicz  powiedział:  regulamin
zapobiegania  bezdomności  zwierząt  i  jest  bardzo  pożądany  ze  względów  społecznych.
Obawiam  się,  że  jego  realizacja  będzie  trudna.  Czy  miasto  dysponuje  odpowiednimi
środkami, choćby na prowadzenie kastracji  i sterylizacji, bo mniemam, że  prywatne lecznice
weterynaryjne nie będą przeprowadzały tych zabiegów za darmo.

Radna B.Piątkowska zapytała – ile Miasto kosztuje utrzymanie psa  w schronisku?

Naczelnik  B.Kozicka  –  zrobiliśmy  rozeznanie  w  ośrodkach  dla  bezdomnych  zwierząt
usytuowanych w pobliżu Malborka tj. w Elblągu, Tczewie i w Kościerzynie. W Elblągu i
Tczewie (ośrodki prowadzone przez Stowarzyszenie „Animals”) utrzymanie psa kosztuje 2
tys.  zł,  natomiast  w Kościerzynie – 1 tys.  zł,  łącznie z  odbiorem psa.  Obecnie ta  stawka
została podwyższona o 150 zł, ponieważ ustawa narzuciła obowiązek kastracji i sterylizacji
zwierząt przekazywanych do schroniska. Wybraliśmy schronisko w Kościerzynie. Jaki koszt
będzie w tym roku, trudno przewidzieć. W ub. roku do schroniska odwieziono 15 psów.

Wiceprzewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania
Rada Miasta 17 głosami za, przeciwnych nie było, przy 1 głosie wstrzymującym się podjęła
Uchwałę  nr  XVII/194/12  w  sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Malborka na
rok 2013 ( zał. nr 14 ).

Ad pkt 7 l
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu korzystania z kompleksu boisk sportowo-
rekreacyjnych  „Moje  Boisko”  -  ORLIK  2012”  przy  ulicy  Kwiatkowskiego  w  Malborku
uzasadniła p.o  naczelnika  Wydziału  Oświaty,  Kultury  i  Sportu  -  Małgorzata  Krysik
następująco: kompleks boisk powstał w ramach rządowego programu Moje boisko „Orlik
2012”.  Korzystanie  z  obiektu  jest  ogólnodostępne  i  bezpłatne.  Zarządcą  obiektu  jest
Gimnazjum Nr  3.  Zgodnie  z  umową tego programu Miasto  Malbork  zobowiązało  się  do
zatrudniania przez 10 lat od powstania obiektu trenera środowiskowego, animatora na tym
obiekcie,  do  przeprowadzania  zajęć  sportowo-rekreacyjnych.  W  związku  z  tym  Miasto
wystąpiło do zarządu Szkolnego Związku Sportowego o dofinansowanie kosztów osobowych
zatrudnienia  takiego  animatora.  Takie  dofinansowanie  Miasto  w  tym  roku  otrzymało,  w
związku z tym dotychczas obowiązujący regulamin przedłożono Radzie do uchwalenia.
Powyższy projekt pozytywnie zaopiniowała Komisja Oświaty Kultury i Sportu. Uwag dot.
projektu uchwały nie wniesiono. 
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W wyniku głosowania Rada Miasta jednomyślnie (18 za) podjęła Uchwałę nr XVII/195/12 w
sprawie uchwalenia regulaminu korzystania z kompleksu boisk sportowo-rekreacyjnych
„Moje Boisko” - ORLIK 2012” przy ulicy Kwiatkowskiego  w Malborku ( zał. nr  15). 

Ad pkt 7 m
Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu miasta na 2012 rok – III zmiana. Skarbnik Miasta
Małgorzata  Pilarska  –  Downar  poinformowała,  że  projekt  zabezpiecza  kwotę  na  pomoc
finansową dla Gminy Miłoradz, która przeznaczona jest na koszt dowozu niepełnosprawnych
mieszkańców Malborka do środowiskowego domu w Kończewicach.
Opinia Komisji Finansowo – Budżetowej oraz Komisji ds. Społecznych jest pozytywna.  
Uwag nie było.
W  wyniku  głosowania  Rada  Miasta  jednogłośnie  (18  głosów  za)  podjęła  Uchwałę  nr
XVII/196/12 w sprawie zmian budżetu miasta na 2012 rok – III zmiana ( zał. nr  16 ).

Ad pkt 7 n
Projekt uchwały w sprawie  udzielenia w 2012 roku pomocy finansowej dla Gminy Miłoradz z
przeznaczeniem na pokrycie kosztów przewozu niepełnosprawnych mieszkańców Malborka
do Środowiskowego Domu Samopomoc w Kończewicach uzasadnił Zastępca Burmistrza Jerzy
Skonieczny:  konsekwencją podjętej uchwały w spr. III zmiany budżetu miasta jest zawarcie
umowy z Gminą Kończewice. Na razie nie udało się rozstrzygnąć pierwszego przetargu na
zakup  samochodu.  Jeśli  samochód  zostanie  zakupiony,  to  nie  będzie  konieczności
przekazywania pieniędzy Gminie Miłoradz.
Opinie Komisji Finansowo – Budżetowej oraz Komisji ds. Społecznych są pozytywne.
Uwag do projektu nie było.

W wyniku głosowania Rada Miasta jednogłośnie (18 za) podjęła Uchwałę nr XVII/197/12 w
sprawie  udzielenia  w  2012  roku  pomocy  finansowej  dla  Gminy  Miłoradz  z
przeznaczeniem  na  pokrycie  kosztów  przewozu  niepełnosprawnych  mieszkańców
Malborka do Środowiskowego Domu Samopomocy w Kończewicach ( zał. nr 17 ).

Ad pkt 8
Ogłoszenie wyników wyborów ławników do Sądu Rejonowego w Malborku.

Wiceprzewodniczący  Rady  zwrócił  się  do  Przewodniczącego  Komisji  Skrutacyjnej  o
odczytanie protokółu Komisji Skrutacyjnej.

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Krzysztof Grylak odczytał protokół           z tajnego
głosowania ( zał. nr  18).

a) W wyniku głosowania Rada Miasta podjęła  Uchwałę nr XVII/198/12 w sprawie
wyboru ławników do sądu Rejonowego w Malborku na okres kadencji 2012 –
2015 ( zał. nr 18 ). 

Ad pkt 9
     Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.

Zastępca Burmistrza Maciej Rusek odpowiedział na zapytanie radnej Bożeny Piątkowskiej
odnośnie tzw. budynku Kędziory – inwestor ma czas do 25 sierpnia br. - stan surowy. Kilka
tygodni temu odbyło się spotkanie z inwestorem w sprawie obowiązujących terminów. Okres
rozpoczęcia  inwestycji  był  już  o  1  rok  przedłużony,  albowiem inwestor  musiał  dokonać
znaczącej zmiany w projektowaniu, gdyż ma bardzo konkretne zalecenia konserwatorskie.
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Dlatego przedłużenie terminu było zasadne. Prace projektowe trwały ok 4 m-cy, więc może
jeszcze zwrócić się o przedłużenie terminu.

Zastępca  Burmistrza  Jerzy  Skonieczny  udzielił  odpowiedzi  na  zapytanie  radnego
M.Charzewskiego odnośnie  podziału  środków na zadania  z  zakresu  kultury fizycznej.  Na
początku przypomniał,  że zapis z ustawy o działalności pożytku publicznego mówi,  że ta
działalność  może  być  prowadzona  przez  kościół  katolicki,  przez  kościoły  i  związki
wyznaniowe.  Kultura  fizyczna  jest  dość  szerokim pojęciem i  nie  ogranicza  się  tylko  do
działalności  sportowej  wyczynowej.  Kościoły  przystąpiły  do  konkursu  w  dziale:
organizowanie imprez sportowych i rekreacyjnych, a w szczególności dla dzieci i młodzieży
w środowisku lokalnym i poza lokalnym. Chodzi o organizację festynów. Uczestniczyłem w
tych festynach. Jest to bardzo dobre przedsięwzięcie.

Burmistrz Miasta Andrzej Rychłowski na zapytanie radnego Z.Kowiela o stan ulic Andersa i
Okopowej poinformował, że nawierzchnia ulicy Andersa będzie wykonana, ale po wykonaniu
infrastruktury  podziemnej.  Taka  jest  zasada.  Na  razie  jest  możliwość  bieżących  napraw.
Remont ulicy Okopowej jest  konieczny,  ale pewnie nie w tym roku, zależy jakie to będą
koszty.

Chodnik  wzdłuż  Alei  Wojska  Polskiego  nie  jest  miejski,  będziemy  interweniować  w
Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad.

Na  pytanie  radnego  K.Grylaka  odnośnie  nieruchomości  po  Agromie  –  poinformował,  że
nieruchomość  znajduje  się  w  ofercie  inwestycyjnej  miasta.  Ten  grunt  z  halami  był  w
konkursie  wojewódzkim  i  otrzymał  nagrodę.  A  więc  poszukuje  się  inwestora,  by  tę
nieruchomość sprzedać.

Radnemu M.Charzewskiemu – oczywiście jest  konieczność  naprawy ul.  Rolniczej.  Droga
będzie naprawiana w miesiącach letnich, ponieważ będzie naprawiana frezami.

Z opłat za przystanki autobusowe będzie następowała sukcesywna wymiana wiat w całym
mieście. W br. będzie nas stać na wykonanie 2 wiat. Będą to wiaty na ul. Kotarbińskiego,
gdzie jest konieczność wykonania zatoczki dla względów bezpieczeństwa pasażerów. Będą to
wiaty estetyczne, tego typu jak przy dworcu kolejowym. To przedsięwzięcie jest kontynuacją
poprawy wizerunku naszego  miasta.

Radny  Krzyszof  Grylak  apeluje  o  umieszczanie  protokołów  z  posiedzenia  komisji  w
Biuletynie Informacji Publicznej.

Ad pkt 10
     Informacja w sprawie protokołów z XV i XVI sesji Rady Miasta Malborka.

Wiceprzewodniczący poinformował, że protokoły były wyłożone w Biurze Rady i przed sesją
na sali obrad. Nikt z radnych nie wniósł uwag. Wobec tego zostały podpisane.

Ad pkt 11
Komunikaty i wolne wnioski.
Wiceprzewodniczący Rady:
– poinformował,  że  ustalony  jest  grafik  dyżurów  radnych  i  prosi  o  jego  

przestrzeganie;
– przypomniał,  że  z  końcem  kwietnia  upływa  termin  składania  oświadczeń  
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majątkowych. Poinformował też jakie konsekwencje poniesie radny,  który nie złoży 
oświadczenia o stanie majątkowym w terminie.

Burmistrz Miasta – zaprosił chętnych radnych w dniu 25 kwietnia br. na wyjazd do Gdańska
celem zwiedzenia nowego stadionu.

Ad pkt 12
Zakończenie sesji.
Wiceprzewodniczący Rady Tadeusz Woźny oświadczył, iż porządek sesji został wyczerpany.
W związku z tym zamknął XVII sesję Rady Miasta Malborka.

Protokółowała Anna Pobłocka.                  
                                                                                         

            Wiceprzewodniczący                                                      Przewodniczący 
           Rady Miasta Malborka                                                Rady Miasta Malborka

                Tadeusz Woźny                                                       Arkadiusz Mroczkowski 
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